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Zprávy 

M a t e m a t i c k á k o n f e r e n c i a v S m o l e n i c i a c h 

V dííoch 15. až 20. septembra 1958 sa konala v Domove vědeckých pracovníkov 
v Smoleniciach matematická konferencia pod heslom: Za socialistickú výchovu, za váÓší 
rozvoj a skvalitnenie vyucovania matematiky. 

Na tojto konferencii sa zišlo vyše sto pracovníkov vysokých i středných škol, dalej 
zástupeovia Ministerstva školstva, Povereníctva školstva a kultury, Československé] 
akademie1 vied a Slovenské j akademie vied, aby rokoval i o aktuálnych otázkách vyucovania 
matematiky, o polytechnizácii vo vyučovaní matematiky a výchovnej práci vo vyučo
vaní matematiky. 

Konferencia malá tento program: 

Pondolok 15. septembra 1958 
Příchod a spoločná večera. 

Útorok 1(5. septembra 1958 
S.t,0 9.00 hod.: Otvorenie konferencie a pozdravné prejavy. 
9.15 -10.00 hod.: Anton Dubecký, pracovník VÚP v Bratislavo: O politicko výchovnej 

práci vo vyučovaní matematiky. 
10.15 11.00 hod.: Miloš Jelínek, ústředny inspektor matematiky MŠK: 

O organizácii školstva v CSH. 
1 1.15 12.00 hod.: Dr. J. Kabele: 

Základné učivo matematiky na všeibecnovzdelávacích školách. 
10.30 —1S.00 hod.: Diskusia na predošlótómyzameraná na všeobecné problémy vyucova

nia matematiky na středných školách, na spolupráci! matematiky 
s ostatnými prírodnými vodami a pod. 

Středa 17. septembra 1958 
S.00 9.00 hod.: Doc. A. Dubec: 

O polytechnizácii vyucovania matematiky. 
9.15 10.00 hod.: Diskusia. 

10.15 -11.00 hod.: Dr. F. Krrian: 
O vyučovaní junkcií na středných školách. 

11.15 -12.00 hod.: Diskusia. 
15.00 16.00 hod.: Prof. dr. O. Borůvka: 

Nicktoré pohlady na modernu matematiku z hladiska vědeckéj práce 
a nás. 

16.30 --18.00 hod.: Prehlady vedeckej práce u nás. 

fttvrtok 18. septembra 1958 
8.00- -9.00 hod. : Prof. dr. J. Srb: 

O vývoji geometrie, hlavně o neeuklidovských geometriách. 
9.15 10.00 hod.: Akademik Št. Schwarz: 

O vývoji algebry. 
10.15—11.00 hod.: K. Rovan: 

0 rovniciach a nerovnostiach vo vyučovaní na středných školách. 
11.15—12.00 hod.: Diskusia. 
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Piatok 19. septembra 1958 
8.00—10.00 hod.: Doc. dr. A. H u ť a — doc. dr. M. Harrant: 

Matematické problémy v technickom a prirodovedeckom výskume. 
Diskusia. 

10.15—11.00 hod.: Dr. R. Jucovič: 
Typy konštrukcii trojuholnikov a ich riešenie. 

11.15—12.00 hod.: Dr. M. Fiedler: 
O zovšeobecneni pojmu trojuholníka. 

15.00—-18.00 hod.: Diskusia zameraná na vyučovanie geometrie na středných školách. 

Sobota 20. septembra 1958 
8.00—10.00 hod.: Doc. dr. Fr. Balada: 

Pokrokové tradicie československé] matematiky (s diskusiou). 
10.30—12.00 hod.: Zhodnotenie, rezolucia a závěr konferencie. 

Konferencia malá veTmi úspěšný priebeh, pretože v príjemnom prostředí Domova 
vědeckých pracovníkov, ktorý dala Slovenská akadémia vied k dispozícii, malí účastníci 
konferencie možnost nadviazat vela nových známostí a rozšířit styky medzi vysoko
školskými i středoškolskými učitelmi m.atematiky. Podrobný priebeh rokovama konfe
rencie bude uveřejněný v časopise Pokroky matematiky, fysiky a astronomie. Tu uvá-
dzame rezoluciu přijatu na tejto konferencii. 

R E Z O L Ú O I A Z K O N F E R E N C I E M A T E M A T I K O V 
k o n a n e j v S m o l e n i c i a c h v d ň o c h 15. až 20. s e p t e m b r a 1958 

1. Vítáme postupný přechod jedenástročných středných škol na dvanástročné středné 
školy. Sme přesvědčeni, že tak zlepšíme politickovýchovnó výsledky a lepšie pripra-
víme náš dorast pre život. 

Aby sa dosiahol tento ciel, budu sa účastníci konferencie usilovat zvýšit úroveň vyučo-
vania matematiky. Znovu si uvědomujeme našu zodpovědnost a v rámci nových opatření 
budeme hladat všetky možnosti dosiahnut tieto ciele. 

2. Účastníci konferencie navrhujú Jednotě, aby usporiadala v o vhodných časových 
intervaloch konferencie a pracovné schódze o aktuálnych otázkách vyučovania matema
tiky, připadne i o špeciálnych témach tohto odboru. 

3. Konferencia vychádza z toho, že matematika je po materskom jazyku najdóleži-
tejší vzdělávací předmět na škole a tvoří základ pre vyučovanie fyziky a iných prírodných 
vied, ako aj základ pre výrobnu prax. 

4. Konferencia navrhuje, aby pri Jednotě bola zriadená pedagogická komisia pre 
otázky osnov, učebnic a vyučovania matematiky. S výsledkami práce komisie budu 
oboznámené inštitúcie zapodievajúce sa touto problematikou. Komisia bude v spojení 
s pedagogickou komisiou pre fyziku. Konferencia sa stotožňuje so základnými tézami, 
uvedenými v úvodných poznámkách k novým učebným osnovám, t . j. že cielom vyučo
vania matematiky je: 

a) výchova k abstraktuému a logickému mysleniu, 
b) dokonalý výcvik v praktickom počítaní. 
Účastníci konferencie sa zavázujú, že využijú všetky možnosti, ktoré poskytuje 

vyučovanie matematiky pre harmonický rast socialistického člověka. 
6. Vychádzajúc z toho, že dvanástročná středná škola má za ciel' poskytnut vyššie 

všeobecné vzdelanie, účastníci konferencie sa domnievajú, že v dósledku toho nemóže by t 
zameraná pre potřeby všetkých druhov vysokých škol. Konferencia preto odporúča 
kompetentným miestam, aby otázka přechodu z dvanástročnej strednej školy na vysoké 
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školy bola vyriešená v co najkratšom čase. Zdá sa najvhodnejšie uvažovat o tom, aby sa 
pro nioktoré druhy vysokých škol zriadili jednoročné speciálně přípravky. 

7. Najdóložitejším činitefom v novej škole bude dobře politicky uvědomělý, pedago
gicky a odborné připraveny učitel. So zřeterom na sučasny stav prírodnýeh a technických 
vicd odporučame pre učitelov 10. až 12. triedy dvanástročnej strednej školy dvojpredme-
tovó kombinácie. Za najdóležitejšie pre matematiku pokládáme dvoj kombinácie: matema
tika—fyzika, matematika—deskriptívna geometria. 

8. Buduci učitelia inatematiky a fyziky mali by byť připravovaní rovnocenným spó-
sobom v oboch ])redmetoch, najlepšie tým, že by prvé dva roky mali jednotný studijný 
plán. 

9. Konferenoia odporúča, aby sa vypracoval plán, podlá ktorého by sa v čo možno naj
kratšom čase odstranili případy vyučovania matematiky nekvalifikovanými silami. 

10. ťJčastnici konferencie sú přesvědčení, že pre pozdvihnuti e úrovně vyučovania 
matematiky na středných školách je nevyhnutné 2,aviest odborný dozor vykonávaný 
skúseivými, kvalifikovanými a osvědčenými odborníkmi. 

11. Konforoncia odporúča Jednoto, aby pouvažovala aj o pravidelném nsporiadaní 
prázdninových kurzov za Účelom ďalšieho odborného vzdelania učitelov matematiky 
středných škol. Účastníci konferencie sú ochotní prispieť všetkými silami k realizovaniu 
tohto programu. Iným vhodným prostriedkom pro zvyšovanie odborného vzdelania 
učitelov by l)olo obnovenie vydávania zbierky: Cesta k vědění. 

12. Ak má Jednota prispieť k skvalitnenin vyučovania matematiky, je nevyhnutné, 
aby u nás bola přístupná zahraničná literatura z metodiky matematiky. Je potrcbné 
zúčastňovat sa na modzinárodných podnikoch rokujúcich o vyučovaní matematiky. 

1 .'i. Účastníci konferencie sa domnievajú, že by bol o prospěšné, aby námetom niektorej 
z budúcich konfereneií bola problematika vyučovania matematiky a deskriptívnej geo
metrie na vysokých školách. Odporúčajú preto Jednoto, aby takúto konferenční připra
vila. 

14. Učasť. predovšetkým mladších vědeckých praoovníkov na zahraničných sjazdoeh, 
konforeneiáeh, kolokviách matematiky by velmi účinné napomáhala žiadúci rast nasej 
nastupujúcoj mladej matematickej generácie. 

15. V hlavnom referáte z XI . sjazdu KSC bolo uložené matematiko, aby pomáhala pri 
teorot ickom napredovaní ])i'írodných a technických vied. Týmto problémem bola na 
konferenci i věnovaná osobitná pozornost. Konstatovalo sa, že mnohé praeoviská vysokých 
škol a ústavov urobili už velmi slubné ki'oky a pomohli tak nášmu národnému hospo-
dárstvu. V tejto práci budeme vo zvýšenej miero pokračovat. 

jedna z foriem, o ktorej sa v tejto suvislosti taktiež diskutovalo, bola výchova ašpi-
rantov přírodovědeckých a technických odborov v teoretických predmetoch, obzvlášť 
v matematiko. 

lnou formou pomoci praxi je zameranie výskumných plánov pracovníkov vysokých 
škol na najdóležitejšie potřeby praxe. 

16. Konferencia považuje za velmi dóležité propagovat dosah matematických metod 
v odborných kruhoch. Považuje aj za dóležité popularizovat matematiku, proto odporúča 
členom Jednoty zúčastňovat sa na tejto práci najma v rámci Spoločnosti pre šírenie 
politických a vědeckých poznatkov. 

V Smoleniciach 20. 9. 1958. Účastníci konferencie 
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